

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၁၉.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရ စီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာဖတ်ကြားတင်ပြခြင်း

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားတင်ပြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

**ဦးအောင်ထွန်း၊ အဖွဲ့ဝင်၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။** အားလုံးပဲမင်္ဂလာ ပါခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရ စီမံကိန်းဥပဒေ (မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ကိုယ်စား ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ကျွန်တော် ဦးအောင်ထွန်းက တင်ပြအစီရင်ခံ သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်၏ Presentation ကို Power Point ဖြင့် ပြသသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**နိဒါန်း**

အပိုဒ်(၁) ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန် အစည်းအဝေး (ပထမနေ့) (၁၇.၉.၂၀၁၉)ရက်၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)အပေါ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်က နည်းဥပဒေ ၁၃၆(ခ)(၃)အရ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီသို့ လွှဲအပ်ပေးပို့လာသဖြင့် နည်းဥပဒေ ၆၅ နှင့်အညီ ကော်မတီအစည်းအဝေးကို (၁၈.၉.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီဝင်များမှ စိစစ်သုံးသပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြပြီး ဤအကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာကို နည်းဥပဒေ ၆၆ နှင့်အညီ ပြုစုတင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

**လေ့လာတွေ့ရှိချက်**

အပိုဒ်(၂) ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဇယား ၂ တွင် ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းလာသည့် ၂၀၁၉-

ကန့်သတ်

၂

၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့) (၁၇.၉.၂၀၁၉) ရက်၌ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။

အပိုဒ်(၃) ဥပဒေကြမ်းတွင် အခန်းပေါင်း (၃)ခန်း၊ ပုဒ်မပေါင်း (၉)ခု ပါဝင်ပြီး ဤကော်မတီ၏ စိစစ်တွေ့ရှိချက်အရ ကဏ္ဍကြီး(၃)ခု၏ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု တန်ဖိုး(GDP)ကို ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ (၅.၉)ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန် လျာထားပါတယ်။ လယ်ယာကဏ္ဍ (၀.၆)ရာခိုင်နှုန်း၊ သားငါးကဏ္ဍ (၅.၀) ရာခိုင်နှုန်း၊ သတ္တုနှင့် တွင်းထွက် ပစ္စည်းကဏ္ဍ (၃.၅) ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍ (၆.၈) ရာခိုင်နှုန်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍ (၇.၃) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆောက်လုပ်မှုကဏ္ဍ (၁၀.၃) ရာခိုင်နှုန်း၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ (၇.၁) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ (၇.၇) ရာခိုင်နှုန်း၊ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ (၇.၆)ရာခိုင်နှုန်း၊ လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍ (၃.၀) ရာခိုင်နှုန်း၊ ငှားရမ်းခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ (၁၁.၆) ရာခိုင်နှုန်း၊ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ (၇.၈) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန်နှင့် သစ်တောကဏ္ဍကို (၁၉.၇) ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းရန် ရည်မှန်းထားပါတယ်။

အပိုဒ်(၄) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအလိုက် တိုးတက်မှုနှုန်းများမှာ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၂.၄) ရာခိုင်နှုန်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ(၂.၉)ရာခိုင်နှုန်း၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၁.၂)ရာခိုင်နှုန်း၊ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၄.၁)ရာခိုင်နှုန်း၊ “ဝ”ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း (၅.၁) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန် ရည်မှန်းထားပါတယ်။

အပိုဒ်(၅) စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးတွင် နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၏ ပါဝင်မှုအချိုးအစားကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ (၃၂.၆) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၃၀.၅) ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီး၏ ပါဝင်မှုအချိုးအစားကို (၂၄.၅) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၂၅.၄) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး၏ ပါဝင်မှုအချိုးအစားကို (၄၂.၉) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၄၄.၁) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးဖြစ်ပေါ်ရန် ရည်မှန်းထားပါတယ်။

အပိုဒ်(၆) စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးတွင် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှုနှုန်းကို (၁.၆) ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှု

ကန့်သတ်

နှုန်းကို (၇.၈)ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှုနှုန်းကို (၈.၀)ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး ဖြစ်ပေါ်ရန် ရည်မှန်းထားပါတယ်။

အပိုဒ်(၇) လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ပျမ်းမျှထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (Per Capita GDP)မှာ နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ ကျပ် (၁,၀၄၅,၄၇၀) ဖြစ်ပေါ်ရန် ရည်မှန်းထားပါတယ်။

အပိုဒ်(၈) ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် နိုင်ငံပိုင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် ကျပ် ၁၈၈,၁၄၅.၅၄၂ သန်း ဘီလီယံအားဖြင့် ကျပ် (၁၈၈.၁၄၆) ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ရည်မှန်းထားခြင်းသည် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်း ဥပဒေ(မူကြမ်း)နောက်ဆက်တွဲ-၂၊ ရှမ်းပြည်နယ်၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆိုပြုလျာထားချက်တွင် ပါရှိသည့် ဌာန/ အဖွဲ့အစည်း အသီးသီး၏ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းစီမံကိန်း၏ အဆိုပြုလျာထားသည့် ငွေရပ်များသည် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေပါ ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်များနှင့် ဆက်စပ်လျက် ရှိကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။

အပိုဒ်(၉) ရှမ်းပြည်နယ်၏ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် (ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေဖြင့်) ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစီမံကိန်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဆိုပြုချက်များတွင် ဌာန/ အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးမှ အကောင်အထည်ဖော်မည့် လုပ်ငန်းသစ်(၁၃၇၆)ခု၊ ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းရပ် (၈၉၀)ခု၊ အစားထိုးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းရပ် (၁၄၇)ခု၊ ဖြည့်စွက်လုပ်ငန်းရပ် (၁၄၆)ခု၊ တိုးချဲ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းရပ် (၅၈၁)ခု၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းရပ် (၆)ခု၊ ရုံးသုံး စက်ကိရိယာများ၊ ပရိဘောဂများနှင့် ယာဉ်များ လုပ်ငန်းရပ် (၃၂၅) ခု၊ အခြားလုပ်ငန်းရပ် (၉၅)ခု၊ စုစုပေါင်း လုပ်ငန်းရပ် (၃၅၆၆)ခု ဆောင်ရွက်ရန် ရန်ပုံငွေ ကျပ် (၁၈၈.၁၄၆) ဘီလီယံ အဆိုပြုထားတာကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါတယ်။

အပိုဒ်(၁၀) ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် နိုင်ငံပိုင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် ကျပ် ၁၈၈,၁၄၅.၅၄၂ သန်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ (၂၁.၇၄) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဗဟိုအဖွဲ့အစည်း (၃)ခု၊ (၀.၅၃) ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန (၂)ခုအတွက် (၁.၇၅)ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးအောက်ရှိ ဌာန(၁)ခုအတွက် (၀.၉၆) ရာခိုင်နှုန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၅)ခု

အတွက် (၀.၉၃)ရာခိုင်နှုန်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၂)ခုအတွက် (၀.၅၆) ရာခိုင်နှုန်း၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၁)ခုအတွက် (၁၉.၁၉) ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၁)ခုအတွက်(၂.၀၂) ရာခိုင်နှုန်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၃)ခုအတွက် (၀.၅၃)ရာခိုင်နှုန်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၁)ခုအတွက် (၀.၀၁)ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာန(၄)ခုအတွက် (၄၂.၉၉) ရာခိုင်နှုန်း၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အတွက် (၈.၇၉) ရာခိုင်နှုန်း လျာထားကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။

**တင်ပြချက်**

အပိုဒ်(၁၁) ဥပဒေ(မူကြမ်း) နောက်ဆက်တွဲ (၃)တွင် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းကဏ္ဍအလိုက် ရည်မှန်းချက်များတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၏ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး(GDP)ကို နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ ကျပ်သန်းပေါင်း (၆,၇၂၀,၂၈၉.၅)သန်း ရရှိရန်၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်းကို ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ ၅.၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု တန်ဖိုးတွင် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှု နှုန်းကို (၁.၆)ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှုနှုန်းကို (၇.၈) ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး၏ တိုးတက်မှု နှုန်းကို (၈.၀) ရာခိုင်နှုန်းသို့ အသီးသီးတိုးတက်စေရန်၊ လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ပျမ်းမျှထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (Per Capita GDP)မှာ နှစ်အလိုက် ဈေးနှုန်းများအရ ကျပ် (၁,၀၄၅,၄၇၀)ကျပ် သို့ ရရှိစေရန် ရေးဆွဲထားသည့် ဥပဒေ(မူကြမ်း) ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသဖြင့် ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကော်မတီမှ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ရန် မရှိပါကြောင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် လေးစားစွာ အစီရင်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

**ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသော ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အစီအစဉ်အရ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းသော ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အတည်ပြုပေး နိုင်ပါရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက လွှတ်တော်သို့ တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ) ဦးစိုးကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး(ပထမနေ့)မှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၀ (ခ) အရ တင်သွင်းခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) အပေါ် ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ၏ အပြုသဘော ဆွေးနွေး တင်ပြချက်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးကော်မတီနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဒေသန္တရစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာစိစစ်ရေးကော်မတီတို့၏ တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်အစီရင်ခံစာများအပေါ် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားလို ပါတယ်။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို ရေးဆွဲ ပြုစုရာမှာ ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင် (SDG) (Sustainable Development Goals) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီစွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် (MSDP) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးမူဝါဒ(၁၂)ရပ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်၏ မူဝါဒများ အပေါ်အခြေခံပြီး ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ ဒေသန္တရဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ထောက်ပံ့ ပေးတဲ့ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေနှင့် ခွဲဝေလျာထားရာမှာလည်း ရရှိနိုင်တဲ့ ခိုင်မာတဲ့ ကိန်းဂဏန်း ညွှန်းကိန်းများအပေါ် အခြေခံပြီးတော့ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ကိုယ်တိုင် ပါဝင်တဲ့ မြို့နယ်စီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးများမှာ

ဦးစားပေးအလိုက် လျာထားဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ မြို့နယ်အလိုက်ခွဲဝေလျာထားတဲ့ အခါမှာလည်း အချိုးကျ မျှတစေဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

လာမည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် လျာထားသည့်အခါ မကြာခင်က ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ကောက်ယူခဲ့တဲ့ စစ်တမ်းအပေါ်အခြေခံပြီးတော့ ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းအများကို ညွှန်းကိန်းတစ်ခုအနေနဲ့ ထည့်သွင်းလျာထားသွားမှာဖြစ်လို့ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးတဲ့မြို့နယ်များ အတွက် ဘဏ္ဍာငွေပိုမိုရရှိနိုင်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်မှာဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ကြိုတင် အသိပေးလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့)မှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၀ (ခ)အရ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက တင်သွင်းခဲ့တဲ့ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ၏ ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းကို အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် လေးစားစွာ တင်ပြအပ် ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၆)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့သော ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုရန် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

**(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။**

**လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်)**

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့သော ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) တစ်ရပ်လုံးကို လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါ တယ်။